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A kezdeményezők azért vá-
lasztották a protestálás ezen 
módját, mert véleményük szerint 
a kerület közlekedése tragikus 
helyzetben van. Csúcsidőben 
rendszeres a torlódás, akár busz-
szal, akár autóval indulunk útnak. 
Kerületünk az egyetlen Buda-
pesten, ahol nincs se metró, se 
HÉV, se villamos; a vonatjáratok 
pedig igen ritkák és túlzsúfoltak. 
A gépkocsik kátyúktól tarkított 
utakon közlekednek, nagyon sok 
mellékúton nincs aszfalt.

Hatvani Zoltán, a Rákoskerti 
Polgári Kör tagja elmondta, hogy 
február óta gyűjtik az aláíráso-
kat, a kezdeményezést barátaik, 
ismerőseik között terjesztik, de 
a Fidesz kerületi szervezetének 
csatlakozása után szervezett 
akció is volt: márciusban a Pes-
ti út és a Ferihegyi út sarkán állt 
a párt aláírásgyűjtő standja, két 
hétig. Eddig összesen körülbe-
lül 8000 hitelesített aláírás gyűlt 
össze, s ha azt nézzük, hogy a 
kerületben 85 ezren laknak, ez 
nem is kevés, főként, hogy leg-
inkább szájról szájra jár a hír a 
véleménynyilvánítás ilyen lehe-
tőségéről. A kerületben élő em-
bereken túl többek között Pécel, 
Maglód és Gyömrő lakossága is 
szenved a közúti közlekedés álla-

Egy kis probléma azért van a kezdeményezéssel. Szerkesztőnk a 
postaládájában találta az Elég volt! Haladni akarunk! felhívású szó-
rólapot, és elgondolkodott: egy XVII. kerületi lakos hiába ért egyet 
a célokkal, hiába támogatná azokat, sehol nem találja, ezt miként 
tehetné meg. A megjelölt aláírásgyűjtő stand már nem üzemel, s 
annyi áll a papíron, hogy „otthonában segítőink fölkeresik Önt az 
aláírásgyűjtő ívvel”. A kiadványon egyetlen cím nincs feltüntetve, 
ahová a szegény XVII. kerületi lakos bemehetne, és aláírhatna; az 
ügyet felvállaló szervezetek ugyan fel vannak sorolva, de irodájuk 
címe és fogadóórájuk nincs feltüntetve. Egy telefonszám ugyan ár-
válkodik a lap alján, ám tulajdonosát igen nehéz elérni, én végül 
feladtam… Hatvani Zoltán kérdésemre elmondta, hogy a postalá-
dás terjesztés valószínűleg egy lelkes tag magánakciója, mert ők 
alapvetően a személyes találkozásokra építenek. Ám a kisördög 
még mindig bujkál bennem, hiszen nekem is – a tudakozótól az 
önkormányzatig – több telefonomba került, mire egy megszólítható 
interjúalanyt találtam. Ha a szervezés kicsit átgondoltabb lenne, va-
lószínűleg a támogatók száma is gyorsabban növekedne…

Dugóban már utolértük a belvárost!
A rákosmenti közlekedés javításáért a XVII. Kerületért Egyesület aláírásgyűjtő akciót kezdeményezett, amihez azóta a régió polgá-
ri körei és a Fidesz kerületi szervezete is csatlakozott. Eredmények azonban lassan születnek, az érintettek egymásra mutogatnak. 
Rákos-vidék lakossága pedig jogosan türelmetlen.

potától, tehát körülbelül százezer 
embert napi szinten érintő prob-
lémáról van szó – hangsúlyozta 
Hatvani Zoltán.

Követelések

A kezdeményezők kétoldalas 
felhívásban követelik, hogy az 
önkormányzat költségvetésében 
az eddigi összeg többszörösét 
szánja útfejlesztésre, a földutak 
kapjanak szilárd burkolatot, a 
BKV Rt.-vel pedig buszjáratot is 
kívánnak indíttatni, amelyik kör-
járatként összekötné a kerület-
részeket. Az aláírásgyűjtést kez-
deményezők sűrűbb vonat- és 
buszjáratokat, kulturált megál-
lóhelyeket, jó csatlakozást, P + 
R parkolókat szorgalmaznak. A 
fővárostól rákosmenti útfejlesz-
tési programot kérnek, s hogy 
kezdjen hozzá a Jászberényi út 
kiszélesítéséhez a Kozma utcá-
ig. Épüljön meg a külső kerületi 
körút, a 4-es főút bevezető sza-
kasza, és hosszabbítsák meg a 
Ferihegyi utat. A kormánytól a 
peremkerületek gondjainak fel-
vállalását követelik, több pénzt 
és támogatást kérnek az úthá-
lózat felújítására és az elővárosi 
vasutakra. A gyorsforgalmi villa-
mos kiépítésének, illetve a 2-es 
metró XVII. kerületig tartó meg-

hosszabbításának 
lehetőségét is a 
kormány elé szeret-
nék terjeszteni.

Eredménytelenül

Az ügyet felvál-
laló civil szervezet 
tagja szerint az ak-
ciót addig folytatják, 
amíg érdemi választ 
nem kapnak. Kezde-
ményezésükről ér-
tesítették Hoffmann 
Attila polgármestert, 

 Szokásos anzix az elágazásnál 

Felkészült autós a városháza 
előtt 

de ahhoz ugyebár az önkormány-
zati választásokig kellene lép-
ni az ügyben. A XVII. Kerületért 
Egyesület vezetője, Mátéffy Anna 
a főváros főpolgármesterének, 
Demszky Gábornak is eljuttatta a 
követelések listáját. Hatvani Zoltán 
szomorúan mondta, hogy a júli-
usban a Dózsa Művelődési Ház-
ban megrendezett BKV-fórumon 
sem történt előrelépés. A fórumot 
Hoffmann Attila és Alexa György, 
a kerület új országgyűlési képvi-
selője kezdeményezte. A BKV Rt. 
vezérigazgatóját is meghívták, 
de Aba Botond csak helyettesét 
küldte el. Az érintetteknek feltet-
ték a kérdéseket. Eredmény: az 
önkormányzat a BKV-ra mutoga-
tott, a BKV a fővárosra, s mivel a 
Főpolgármesteri Hivataltól senki 
nem jelent meg a fórumon, itt el is 
akadt a párbeszéd.

Együtt lehetne

Ez az egymásra mutogatás 
Hatvani Zoltán szerint szomorú, 
mert a probléma csak együtt ke-
zelhető: a buszmegállók állapota 
például önkormányzati hatáskör-
be tartozik, a járatsűrűség kér-
dése a BKV-n múlik, s a főváros 

vezetése sem mutat érdeklődést 
a peremkerület gondjai iránt. 
Hatvani Zoltán példaként emlí-
tette, hogy a földutak problémá-
jára például azt a választ kapták 
az önkormányzattól, hogy a pénz 
a csatornázásra kell, s csak azu-
tán aszfaltozzák az utakat. De 
nagyon sok területen már sok 
éve van csatorna, s még mindig 
nincs aszfaltút. „Kitérő válaszo-
kat kapunk mindenhonnan” – 
sóhajt fel a civil szervezet tagja.

Rácz Era
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Változunk
Tisztelt Olvasóink!
A rövid nyári szünet után is-

mét letesszük asztalukra a He-
lyi Hírek X–XVII. című újságot.  
A nyár nem csak pihenéssel 
és kikapcsolódással telt szá-
munkra, hiszen lapunk változá-
son ment keresztül. Továbbra 
is szoros kapcsolatot tartunk 
a Ferenci Kiadó által 1989-ben 
alapított Helyi Hírek lapcsalád-
dal (hasonló címen a XIV., a 
XVI. és a XVIII. kerületben is 
jelenik meg újság), de igyek-
szünk új ötletekkel egyéni ar-
culatot kialakítani Kőbányán és 
Rákosmentén.

Jómagam, aki közel három 
éve a cikkek javát írom, augusz-
tustól felelős szerkesztőként is 
jegyzem az újságot. Az ezzel 
rám háruló többletmunka, re-
mélem, Önöknek minőségi ja-
vulást hoz! „Többhangúak” le-
szünk, hiszen mostantól több, 
tapasztalt kolléga segíti mun-
kámat. Az eddigieknél arányo-
sabb lesz a két kerület életének 
bemutatása, mivel Tutor Kata 
személyében olyan újságíró 
erősíti csapatunkat, aki többek 
között a Budapesti Nap mun-
katársaként éveken át tudósí-
tott Kőbányáról. Budai Klára az 
agglomerációról és az eseten-
ként maratoni képviselő-testü-
leti ülésekről ír majd, Rácz Era 
pedig nemcsak tollforgatóként, 
hanem olvasószerkesztőként is 
emeli lapunk színvonalát. Sütő 
Adrienn a tetszetős, átlátható 
arculatot alakítja tördelőként, 
Karaszi Ágnes (aki fotósként 
is dolgozik lapunknál), vala-
mint Deák Klára személyében 
pedig két tettre kész hirdetés-
szervező igyekszik előteremte-
ni a „mindenhavi” megjelenés-
re valót. 

A rendszeresebb agglo-
merációs és kőbányai tudó-
sítások megjelenése mellett 
fontos változás, hogy állandó 
rovatokat indítunk. Augusztusi 
számunkban már olvasható a 
művelődési házak programja, 
tudósítás a képviselő-testületi 
ülésekről, illetve jogi tanácsadó, 
„Füstölgő” és kertészkedőknek 
szánt rovatunk indul. Orvosi, 
vallási, szépészeti, ingatlan-
tanácsadási, pszichológiai ro-
vatok elindítását is tervezzük. 
Kérjük olvasóinkat, vegyenek 
részt a „szerkesztésben”, és 
jelezzék nekünk, milyen – akár 
általunk egyelőre nem terve-
zett – témakörökben olvasná-
nak szívesen többet lapunk 
hasábjain!  (E-mail címünk:
helyihirek1017@freemail.hu)

Szép nyárvégi napokat kí-
vánok olvasóinknak, remélve, 
hogy a Helyi Hírek X–XVII. a jö-
vőben is fontos, kedvelt hírfor-
rásuk marad!

 

Dudás László 
felelős szerkesztő

Keresztúri Szent István-nap
Augusztus 19-én, szombaton 10 órától A Dózsa Művelődési 

Háznál (Budapest, XVII. Pesti út113., telefon:256-4626)

10 órakor: Ünnepi megnyitó
Közreműködik: Herencsár Viktória cimbalmon, Bartók gyűjtésű 

népdalfeldolgozásokkal, valamint Nyári Oszkár színművész 

A nap programjaként a következő kiállítások tekinthetők meg 
10-17 óráig:Terménykiállítás - a kertbarátklubok éves kiállítása az 

aulában
Süli Mátyás és ifj. Süli Mátyás, kerületünkben élő kovácsoltvas-

készítő mesterek bemutatkozó kiállítása a fórumteremben 
(megtekinthető: augusztus 28-ig.)

11 órakor: “ Szebb, virágosabb XVII. kerületért” díj átadása 
gálaműsorral egybekötve

Az Ilex ajándékműsorának közreműködői: Kovács Zsuzsa, 
Benkóczy Zoltán, Virágh József. Zongorán kísér: Ligeti Éva

A művelődési ház előtti szabad téren 
10-17 óráig: Honfoglalás kori bemutató

A program létrehozásában együttműködő partnereink: 
Budapest Főváros XVII. kerület Önkormányzata, TESZ, 

András Károly - Ilex Kert Kft., kertbarátklubok 

Csekovszky Árpád Művelődési Ház
Parrag Emil festőművész életmű-kiállításának megnyitója

augusztus 29., 18 óra  
köszöntőt mond Feledy Balázs művészeti író
(Budapest, XVII. Hősök tere 9., telefon: 256-0267)
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